
 
 
 

 
 

AJUNTAMENT DE PUIGPUNYENT             
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ 
MUNICIPAL REUNIT EN PRIMERA CONVOCATÒRIA DIA VINT I SIS DE 
JULIOL DE DOS MIL ONZE. 
 
Núm. de la Sessió:  
Dia: 26 de juliol de 2011. 
Hora: 20 hores i 30 minuts a 21 hores i 30 minuts. 
Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament de Puigpunyent. 
Hi assisteixen: 
Sr. Gabriel Ferrà Martorell 
Sra. Margalida Morell Martorell  
Sra. Maria Lluïssa Pla Isern 
Sr. Toni Marí Enseñat  
Sra. Isabel Martin Roman 
Sra. Caterina Verger Andreu 
Sra. Maria Teresa Pons Picó 
Sr. José Frias Cano. 
La Secretària Interventora, Cristina Pou Bosch. 
 
El Sr. Antonio Deudero Mayans excusa la seva assistència ja que es troba de viatge. 
 
ORDRE DEL DIA: 
 
1r.- APROVACIÓ DE LES ACTES EN ESBORRANY DE LES SESSIONS 
CELEBRADES EN DATES 11 DE JUNY DE 2011 (SESSIÓ CONSTITUTIVA) 21 I 
28 DE JUNY ( SESSIONS EXTRAORDINÀRIES D’ORGANITZACIÓ) I 12 DE 
JULIOL DE 2011. 
 
2n.- APROVACIÓ DE LES FESTES LOCALS PER A L’ANY 2012. 
 
3r.- APROVACIÓ DE LA SOL·LICITUD DE COCAPITALITAT DE LA SERRA DE 
TRAMUNTANA. 
 
4t.- MOCIONS: 
 

- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PARTIT POPULAR EN 
RELACIÓ A LA REALITZACIÓ D’UNA AUDITORIA DEL SISTEMA DE 
RECOLLIDA DE RESIDUS. 

- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PARTIT POPULAR EN 
RELACIÓ A LA REALITZACIÓ D’UNA AUDITORIA DE LA SITUACIÓ 
ECONÒMICA DE L’AJUNTAMENT. 

 
 
5è.- CONTROL DE L’EQUIP DE GOVERN: 
 
ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATES 4, 11 I 18 DE JULIOL 
DE 2011. 
 
DECRETS DE BATLIA DES DEL 205/2011 FINS AL 240/2011 AMBDOS 
INCLOSOS. 
 
6è.- TORN D’URGÈNCIA 
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7è.- PRECS I PREGUNTES. 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ:
 
1r.- APROVACIÓ DE LES ACTES EN ESBORRANY DE LES SESSIONS 
CELEBRADES EN DATES 11 DE JUNY DE 2011 (SESSIÓ CONSTITUTIVA) 21 I 
28 DE JUNY ( SESSIONS EXTRAORDINÀRIES D’ORGANITZACIÓ) I 12 DE 
JULIOL DE 2011. 
 
Pel que fa a l’acta de la sessió de dia 12 de juliol, es deixa la seva aprovació per al 
proper Ple ordinari que es celebri. 
 
Pel que fa a les actes dels dies 11, 21 i 28 de juny, el Sr. Batle proposa la seva 
aprovació, si be, com que les actes s’han passat tard als diferents regidors, es 
podran fer objeccions en la propera sessió ordinària. 
 
El regidor Toni Marí Enseñat diu que, en relació a l’acta de dia 11 de juny, quan va 
prometre el seu càrrec no va afegir la formula “per imperatiu legal”, per la qual 
cosa s’hauria de suprimir. Així mateix voldria afegir a l’acta les seves 
manifestacions. 
 
El grup municipal PP demana si poden afegir els corresponents escrits i el Batle 
respon que miraran si la radio va fer les gravacions del Ple per poder incorporar-les. 
 
Les actes són aprovades per unanimitat dels membres presents. 
 
2n.- APROVACIÓ DE LES FESTES LOCALS PER A L’ANY 2012. 
 
El Sr. Batle dona compte i lectura de la proposta que diu així: 
 
“Atès que per part de la Conselleria de Treball i Formació ens han requerit per tal 
de que l’Ajuntament determini dues festes locals en l’àmbit municipal per tal 
d’incorporar-lo al calendari de festes per a l’any 2012. 
 
Es proposa al Ple de la Corporació que adopti el següent ACORD: 
 
PRIMER.-  Aprovar com a festa local d’àmbit municipal els dies 16 d’agost de 2012 
i 31 de desembre de 2012. 
 
SEGON.- Comunicar el present acord a la Conselleria de Treball i Formació pel seu 
coneixement i efectes oportuns.” 
 
El Sr. Batle diu que per a l’any 2012 no es proposa dia 8 de setembre ja que cau en 
dissabte. 
 
Sotmès l’assumpte a votació s’acorda per unanimitat dels membres presents la 
proposta abans subscrita. 
 
3r.- APROVACIÓ DE LA SOL·LICITUD DE COCAPITALITAT DE LA SERRA DE 
TRAMUNTANA. 
 
El Sr. Batle dona compte i lectura de la proposta que diu així, atès que en el darrer 
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Ple i a proposta del PP es va acordar fer una sol·licitud al Consell de Mallorca com a 
conseqüència de la declaració de la Serra de Tramuntana patrimoni de la UNESCO 
 
“SOL·LICITUD DE COCAPITALITAT DE LA SERRA DE TRAMUNTANA 
 
Atès que la UNESCO va aprovar, a proposta del Consell de Mallorca, que la Serra de 
Tramuntana fos declarada Patrimoni Mundial de la Humanitat el passat 27 de juny 
com a paisatge cultural pels valors paisatgístics, culturals, històrics i etnològics. 
 
Atès que el municipi de Puigpunyent s’inclou en la seva totalitat dins la declaració i 
la major part de la seva superfície s’enclaven dins la zona central de protecció. 
 
Atès que des de sempre, aquest ajuntament ha tengut especial cura amb la 
protecció del nostre paisatge, amb la recuperació de la nostra història, amb la 
conservació i recuperació dels elements etnològics, alguns d’ells únics en tota la 
serra. 
 
Sol·licitam del Consell de Mallorca: 
 
1r La cocapitalitat de la Serra de Tramuntana com a Patrimoni Mundial de la 
Humanitat perquè aquesta hauria d’estar repartida en les tres zones de la Serra: 
Nord, centre i sud, ja que cada una d’elles té les seves pròpies característiques i 
perquè així tots els habitants de l’espai es sentin plenament identificats. 
 
2n Que el nostre municipi sigui la seu d’alguna de les oficines de gestió que es 
puguin crear a la Serra de Tramuntana. 
 
3r Que en el nostre municipi es pugui instal·lar un centre d’interpretació per tal 
d’acollir a tots els visitants que accedeixen a la Serra des de Palma i des de Calvià. 
 
Perquè tot això es pugui dur a terme, des de l’Ajuntament ens comprometem a 
col·laborar amb l’administració insular perquè aquests punt abans esmentats 
puguin ser una realitat.” 
 
En el debat posterior es produeixen les següents intervencions: 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero Mayans, manifesta que el seu grup està 
d’acord amb el contingut de la proposta  
 
El portaveu del grup PSOE, Sr. Toni Marí Enseñat, diu que també estan d’acord amb 
el document. 
 
Sotmès l’assumpte a votació s’acorda per unanimitat dels membres presents la 
proposta abans subscrita. 
 
  
4t.- MOCIONS: 
 

- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PARTIT POPULAR EN 
RELACIÓ A LA REALITZACIÓ D’UNA AUDITORIA DEL SISTEMA DE 
RECOLLIDA DE RESIDUS. 
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El regidor del  grup municipal PP, Jose Frias Cano, procedeix a la lectura de la 
moció que diu així: 
 
 
“ANTONIO DEUDERO MAYANS, Concejal electo y Portavoz del Grupo Municipal 
del Partido Popular en PUIGPUNYENT, según tengo debidamente acreditado, ante el 
ante el Ayuntamiento comparezco y, como mejor proceda en derecho, DIGO: 
 

Que interesa al derecho del grupo municipal del Partido Popular presentar la 
siguiente 

 
MOCIÓN 

 
Que en el mes de abril de 2.011 presentamos escrito ante esta corporación 

pidiendo un informe completo de los servicios de intervención municipal  en relación 
a los cobros de cantidades económicas con cargo a la empresa concesionaria de la 
recogida selectiva del CIM, las fechas de los cobros, sus cuantías, total del dinero 
recibido, concepto, así como destino final del dinero y partidas presupuestarias a 
las que éste se habría asignado, sin que a esta fecha hayamos recibido el informe 
solicitado. 

 
Que sin perjuicio de que ese informe nos llegue en un plazo más o menos 

prudencial de tiempo, lo que venimos en volver a solicitar mediante el presente 
escrito, lo cierto es que se hace necesario, ahora al inicio de esta nueva legislatura, 
conocer el detalle de todo cuanto tiene que ver con el sistema de recogida selectiva 
implantado en el municipio. De este modo se podrá hacer saber a los vecinos cuál 
es el coste real del sistema de recogida selectiva puerta a puerta e informar en qué 
importe total debería fijarse la tasa de recogida de residuos municipal. Todo ello 
con dos finalidades: 

‐ Que todos sepamos cuál es el coste total y real del sistema de 
recogida implantado. 

‐  Que la tasa municipal cubra efectivamente el coste del servicio y 
que ésta no sea deficitaria. 

  
 Que para conseguir conocer lo anterior se hace necesario proceder a realizar 
una auditoría que lleve a cabo una empresa consultora del sector que sea capaz de 
reflejar, en un detallado informe, el estado y situación real del sistema municipal 
implantado de recogida selectiva puerta a puerta y el coste total que éste le supone 
a las arcar municipales y que debe repercutir a los vecinos a través de la 
correspondiente tasa municipal. 

 
 
Por lo anterior el Grupo municipal del PP en Puigpunyent y Galilea propone al 

Pleno la aprobación de la siguiente MOCIÓN: 
 
 

 Que se acuerde por el Pleno municipal la realización de una auditoría que 
lleve a cabo una empresa consultora del sector, que refleje en un detallado informe 
el estado y situación real del sistema municipal implantado de recogida selectiva 
puerta a puerta, el coste total que éste le supone a las arcas municipales, para así 
poder informar qué importe total debería repercutirse a los vecinos a través de la 
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correspondiente tasa municipal.” 
 
En el debat posterior es produeixen les següents intervencions: 
 
El portaveu del grup PSOE, Toni Marí Enseñat, manifesta que no és necessària una 
auditoria per una empresa externa ja que a l’Ajuntament hi ha personal propi 
suficient per dur a terme aquestes funcions i determinar les despeses que afectin a 
la taxa i el cost que suposa el servei. 
 
El Sr. Batle diu que el grup PP va presentar una sol·licitud per la emissió d’un 
informe d’intervenció sobres aquest assumpte i es va contestar que es posava a 
l’abast la documentació necessària però a dia d’avui no han consultat la 
documentació.  
 
La portaveu del grup Independents, Sra. Margalida Morell Martorell, diu que estan 
d’acord amb la primera part de la moció de saber el cost real que suposa la taxa, si 
be, està previst una revisió de les ordenances fiscals de l’Ajuntament i es 
determinarà amb l’informe previ a l’ordenança.  
 
El regidor del grup PP, Sr. Jose Frias Cano, diu que tenint en compte la situació 
econòmica de l’Ajuntament que no és molt “alegre” es vol saber la realitat de la 
situació econòmica. Si hi ha un informe de la Secretària Interventora que aclari la 
situació del tema de l’ordenança de residus ens bastaria , que reflecteixi la situació 
actual. 
 
El Sr. Batle diu que tot el que afecti al sistema de recollida de residus es farà una 
revisió i un informe econòmic per valorar la situació del sistema i de la taxa. 
 
El grup municipal PP diu que la proposta és per a la realització d’una auditoria 
externa, si be, estan d’acord si aquesta informació es fa per part dels tècnics 
municipals. Lo que es vol saber és si la taxa és o no deficitària. 
 
 
Sotmès l’assumpte a votació la moció és rebutjada per 6 vots en contra dels grups 
Independents i PSOE i 2 a favor del grup PP. 
 
 

- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PARTIT POPULAR EN 
RELACIÓ A LA REALITZACIÓ D’UNA AUDITORIA DE LA SITUACIÓ 
ECONÒMICA DE L’AJUNTAMENT 

 
 
El regidor del grup PP dona lectura de la proposta que diu així: 
 
 
“ANTONIO DEUDERO MAYANS, Concejal electo y Portavoz del Grupo Municipal 
del Partido Popular en PUIGPUNYENT, según tengo debidamente acreditado, ante el 
ante el Ayuntamiento comparezco y, como mejor proceda en derecho, DIGO: 
 

Que interesa al derecho del grupo municipal del Partido Popular presentar la 
siguiente 
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MOCIÓN 

 
Que comenzamos una nueva legislatura con el gran reto de poder seguir 

dando servicio a los ciudadanos al tiempo que se debe hacer frente a una coyuntura 
económica muy precaria. 

 
Que para poder concretar el proyecto de actuaciones a llevar a cabo en este 

entorno se hace imprescindible conocer de antemano el estado real de la cuentas 
municipales, máxime cuando el Ayuntamiento ha estado gobernado por el mismo 
partido político durante todos estos últimos años, por lo que el nuevo Equipo de 
Gobierno y su alcalde  necesitan de esta herramienta para saber qué situación 
heredan de las anteriores legislaturas. 

 
Por lo anterior el Grupo municipal del PP en Puigpunyent y Galilea propone al 

Pleno la aprobación de la siguiente MOCIÓN: 
 
 

 Que se acuerde por el Pleno municipal la realización de una auditoria que 
refleje en un detallado informe el estado y situación económicos reales del 
ayuntamiento.” 
 
En el debat posterior es produeixen les següents intervencions: 
 
El portaveu del grup PSOE, Toni Marí Enseñat, manifesta que el seu grup votarà en 
contra ja que any rera any s’han anat aprovant els pressuposts i es va fer amb 
transparència. L’Ajuntament està obert a tothom i els regidors poden venir a 
consultar la documentació que creguin oportuna. 
 
La portaveu del grup Independents, Margalida Morell Martorell, diu que és necessari 
per l’equip de govern conèixer els comptes per dur a terme el projecte que vol fer, 
però no mitjançant una auditoria externa ja que hi ha personal necessari que ens 
pot donar la informació 
 
El Sr. Batle diu que amb la figura de la Intervenció creu que és suficient per tenir el 
coneixement de l’estat actual. En aquests moments no és necessari una auditoria 
externa. Està clar que volem tenir la informació econòmica corresponent però amb 
els mitjans tècnics propis. Així mateix, afegeix que aquest dijous proper s’aprovarà 
la liquidació corresponent a l’exercici 2010 i es tindrà més informació. 
 
El regidor del grup PP, Sr. Jose Frias Cano, diu que la situació de transparència no 
és tan real, no és la percepció que tenen des del seu grup. Sap que per la situació 
econòmica de l’Ajuntament no està per contractar una auditoria externa, si be, és 
necessari saber la situació econòmica de l’Ajuntament. 
 
El Sr. Batle diu que estan a disposició dels regidors els comptes i a la sessió 
constitutiva es va posar a disposició dels grups l’acta d’arqueig i els saldos bancaris 
 
El regidor del PP, Sr. Jose Frias Cano diu que no només volen dades comptables 
sino de tresoreria. 
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El Sr. Batle diu que també hi constava aquesta informació. Tambés afegeix que els 
regidors tenen dret a obtenir informació, si be, malgrat es poden fer copies dels 
documents hi ha un deure de confidencialitat. 
 
Sotmès l’assumpte a votació la moció és rebutjada per 6 vots en contra dels grups 
Independents i PSOE i 2 a favor del grup PP. 
 
 
5è.- CONTROL DE L’EQUIP DE GOVERN: 
 
ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATES 4, 11 I 18 DE JULIOL 
DE 2011. 
 
DECRETS DE BATLIA DES DEL 205/2011 FINS AL 240/2011 AMBDOS 
INCLOSOS. 
 
El regidor del PP, José Frias Cano, diu que a diferents decrets consten pagaments al 
Sr. Jose Aranda Huertas i demana amb quin concepte. El Sr. Batle respon que és el 
treballador social.  
 
 
6è.- TORN D’URGÈNCIA 
 
El Sr. Batle proposa incloure la moció sobre el tancament de RTV per torn 
d’urgència justificant que durant el mes d’agost no hi haurà ple i s’hauria d’aprovar 
abans del mes de setembre 
 
La urgència és aprovada per 6 vots a favor del grups Independents i PSOE i 2 
abstencions del grup PP. 
 
El Sr. Batle dona lectura de la moció que diu així: 
 
“   “ 
 
El regidor del grup PP, Sr. Jose Frias Cano, diu que el seu grup no està d’acord amb 
la moció ja que en la situació actual s’han d’evitar duplicitats i creuen que el servei 
és deficitari. 
 
La portaveu del grup Independents, Margalida Morell, diu que TV Mallorca és un 
espai diferent a IB3 ja que ocupa el lloc de les ràdios locals i municipals. Fan una 
feina molt bona i amb bons professionals, una feina social important. Cobreixen 
espais que no coberts per IB3. 
 
Sotmesa la moció a votació, és aprovada pel vot favorable de 6 vots a favor dels 
grups Independents i PSOE i 2 vots en contra del grup PP. 
 
El Sr. Batle proposa incloure un a ltre punt en l’ordre del dia mitjançant el torn 
d’urgència, relatiu al nomenament  dels membres que han de formar part del 
Consorci d’aigües 
 
La urgència és aprovada per unanimitat. 
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El Sr. Batle proposa com a membres de l’Ajuntament de Puigpunyent al Consorci 
d’aigües els següents: 
 
- un representants de cada grup polític: Margalida Morell Martorell (Independents) 
                                                          Toni Marí Enseñat (PSOE) 
                                                          Antonio Deudero Mayans (PP) 
- el Batle 
- el treballador del servei d’aigües, Sr. Llorenç Hernández. 
 
Sotmesa la proposta a votació és aprovada per unanimitat dels membres presents. 
 
7è.- PRECS I PREGUNTES. 
 
El regidor del PP, Jose Frias demana que ha passat al Parc Verd i quina és la 
situació ja que també ha passat altres pics i és prou important donada la ubicació 
del mateix. 
 
La regidora Margalida Morell diu que hi ha hagut un foc però no se sap com s’ha 
produït, demà dematí hi ha una reunió amb el tècnic de residus. No se saben els 
motius però els danys si. 
 
El Batle diu que tenen propostes per tal d’evitar aquest risc i es valoraran. 
 
El regidor Jose Frias diu que és molt perillós ja que el Parc Verd està a prop de 
l’escola, piscina, vivendes i hi ha productes molt perillosos. 
 
La regidora Margalida Morell diu que fins demà no es podrà fer una valoració. 
 
El regidor del PP, Jose Frias demana si els treballadors de la plaça han deixat de fer 
feina 
 
El Sr. Batle diu que per part de l’Ajuntament no hi ha constància formal de 
l’abandonament de l’obra i que demà hi ha una reunió amb el gerent de l’empresa 
contractista i tendrem més informació. 
 
El regidor del PP, Sr. Jose Frias demana si la radio encara està en funcionament i la 
regidora Margalida Morell diu que en principi si. La regidora del PP Maria Teresa 
Pons demana el motiu de que no es gravin els plens per la radio i la regidora 
Margalida Morell diu que es preveuen canvis per tal de  que es puguin retransmetre 
els plens per internet. 
 
El regidor del PP, Jose Frias demana si hi ha qualque notícia d’un tall de corrent i el 
Batle diu que des de l’Ajuntament no hi ha constància però demà s’informaran d’on 
afectarà. 
 
 
I no havent més assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió quan són les 
21:30 hores i s’estén la present acta, que autoritza i signa amb mi la Secretària 
Interventora de la Corporació Municipal, la qual cosa certifico. 
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El Batle,                                                 La Secretària Interventora, 
 
 
 
Gabriel Ferrà Martorell                             Cristina Pou Bosch 
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